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ANMÄLNINGSÄRENDEN 
Sida 
1(1) 

Datum 
2022-01-17 

Instans 
Borås Stadshus AB 
Dnr SH 2021-00050 1.1.3.1 
 

  

 

Anmälningsärenden 2022-01-17 

Borås Stadshus ABs beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna        

Anmälningsärenden 
1. Pluppsamtal hösten 2021   (bil.) 

Borås Stadshus AB har under perioden 9-24 november fört planerings-  
och uppföljningssamtal med samtliga bolag. Mötesanteckningar från  
samtalen redovisas härmed. 
Dnr 2021-00030 
 

2. VD-rapport december   (bil.) 
VD har upprättat en rapport för december och skickat ut  
till styrelsen. 
Dnr 2021-00003 
 

3. Regler för intern kontroll   (bil.) 
Kommunfullmäktige fastställde den 17/11 regler för intern kontroll i  
Borås Stad, att ersätta tidigare regler för intern kontroll, och gälla  
från 1/1 2022. 
Dnr 2021-00048 
 

4. Förlängning av styrdokument 2021  (bil.) 
Kommunfullmäktige beslutade den 9/12 att förlänga ett antal styrdokument  
till och med 2022, enligt bifogat beslut. 
Dnr 2021-00054 

               

 
Ulf Olsson 
Ordförande 

Svante Stomberg 
VD 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1(2) 

Sammanträdesdatum 

2021-12-09 
 

 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 203 Dnr KS 2021-00799 1.2.2.0 

Förlängning av styrdokument 2021 

(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 150, B 4443) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Följande styrdokument förlängs till och med 2022: 
- Program mot hemlöshet 
- Grönområdesplan 
- Styr-och ledningssystem 
- Riktlinjer för medborgardialog 
- Miljöpolicy  
- Miljömål 
- Träbyggnadsstrategi 
- Internationell policy 
- Program för ett tillgängligt samhälle 
- Riktlinje för förvärv och försäljning av mark 
 

Protokollsanteckning 

Sverigedemokraterna lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.   

Kommunstyrelsens beslut 2021-11-08, § 415 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Följande styrdokument förlängs till och med 2022: 
- Program mot hemlöshet 
- Grönområdesplan 
- Styr-och ledningssystem 
- Riktlinjer för medborgardialog 
- Miljöpolicy  
- Miljömål 
- Träbyggnadsstrategi 
- Internationell policy 
- Program för ett tillgängligt samhälle 
- Riktlinje för förvärv och försäljning av mark 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att förlänga 
- Regler för specialkost i förskolan, grundskolan och gymnasieskolan till 2022 
 
Protokollsanteckning 

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet.  



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

2(2) 

Sammanträdesdatum 

2021-12-09 
 

 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Sammanfattning av ärendet 

Borås Stads regler för Säkerhetsskydd utgår främst från Säkerhetsskyddslagen 
(2018:585) och Säkerhetsskyddsförordningen (2018:658) och gäller för alla som 
bedriver säkerhetskänslig verksamhet såväl offentlig som privatägd. 
Borås Stads regler för säkerhetsskydd gäller till och med 2021 och skall därefter 
revideras och/eller förlängas. 
 
I syfte att förstärka skyddet för Sveriges säkerhet har Regeringen lagt en 
proposition (prop 2020/21:194) om ändringar i säkerhetsskyddslagen och som 
förväntas antas den 1 december 2021. 
Bedömningen är att det är för kort till att omhänderta och anpassa de 
eventuella förändringarna i säkerhetsskyddslagen i Borås Stads regler för 
säkerhetsskydd före utgången av 2021 och av den anledningen föreslås att 
reglerna förlängs till och med 2022.      

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag Miljö-och Konsumentnämnden § 157 2021-09-28 

2. Protokollsutdrag Individ-och familjeomsorgsnämnden § 145 2021-09-14 

 

Yrkanden 

Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1(1) 

Sammanträdesdatum 

2021-11-17-18 
 

 

Kommunfullmäktige  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 192 Dnr KS 2021-00541 1.2.3.2 

Regler för intern kontroll 

(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2021, nr 143, B 4372) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige fastställer regler för intern kontroll i Borås Stad, att ersätta 
tidigare regler för intern kontroll och gälla från 2022-01-01.  

Kommunstyrelsens beslut 2021-10-25, § 401 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunfullmäktige fastställer regler för intern kontroll i Borås Stad, att ersätta 
tidigare regler för intern kontroll och gälla från 2022-01-01.     

Sammanfattning av ärendet 

Nuvarande regler för intern kontroll gäller till och med 2021-12-31 därför har 
reglerna nu reviderats. Inga större förändringar har bedömts vara nödvändiga 
då nuvarande regler fungerar bra dock har ett avsnitt som beskriver syftet med 
reglerna lagts till.  

Beslutsunderlag 

1. Förslag till Regler för intern kontroll 

 



 

 

Kommunstyrelsen 

Postadress 

501 80 Borås 
Besöksadress 

Kungsgatan 55 
Hemsida 

boras.se 
E-post 

boras.stad@boras.se 
Telefon 

033-35 70 00 vxl 

 

 

Christina Anemo 
Handläggare 
033 355305 

KOMMUNFULLMÄKTIGESKRIVELSE 
Sida 

1(1) 

Datum 

2021-10-25 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00541 1.2.3.2 

  

 Kommunfullmäktige 

 

 

 

 

Regler för intern kontroll 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Kommunfullmäktige fastställer regler för intern kontroll i Borås Stad, att ersätta tidigare 

regler för intern kontroll och gälla från 2022-01-01. 

            

Ärendet i sin helhet 

 Nuvarande regler för intern kontroll gäller till och med 2021-12-31 därför har 

reglerna nu reviderats. Inga större förändringar har bedömts vara nödvändiga 

då nuvarande regler fungerar bra dock har ett avsnitt som beskriver syftet med 

reglerna lagts till. 

 

           

Beslutsunderlag 

Förslag till Regler för intern kontroll 

   

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 

Samtliga nämnder och bolag 

 

 

Ulf Olsson 

Kommunstyrelsens ordförande 

   Magnus Widén 

   Ekonomichef 
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Borås Stads 
styrdokument

Aktiverande
strategi – avgörande vägval för att nå målen för Borås
program – verksamheter och metoder i riktning mot målen
plan – aktiviteter, tidsram och ansvar

Normerande
policy – Borås Stads hållning
riktlinjer – rekommenderade sätt att agera
regler – absoluta gränser och ska-krav

Fastställt av: Kommunfullmäktige
Datum: Xxxx-xx-xx
För revidering ansvarar: Kommunstyrelsen
För ev uppföljning och tidplan för denna ansvarar: Kommunstyrelsen 
Dnr:
Dokumentet gäller för: Alla nämnder, styrelser, förvaltningar och bolag 
Dokumentet gäller till och med: 2025
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Regler för intern kontroll
Syfte
Syftet med reglerna är att säkerställa att kommunstyrelse, nämnder och bolagsstyrelser 
upprätthåller en god intern kontroll, som innebär: 

• att verksamheten når sina mål – med effektivitet, säkerhet och stabilitet

• att informationen och rapporteringen om verksamheten och ekonomin är tillförlitlig 
och rättvisande

• att verksamheten efterlever lagar, regler, avtal mm. 

Den interna kontrollen syftar även till att ta fram förslag till förbättringar och förändringar 
av verksamheten.

Organisation 
Kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen har ansvar för att det finns en god intern kontroll. I det ligger även ansvar 
för en organisation kring intern kontroll. 

Nämnderna och bolagens styrelser
Nämnderna och bolagens styrelser har det yttersta ansvaret för den interna kontrollen inom 
respektive verksamhetsområde. Varje nämnd och bolagsstyrelse ska upprätta en organisation 
för sin interna kontroll, och anta regler och anvisningar för denna. 

Förvaltningarna och bolagen
Samtliga medarbetare ska följa regler och anvisningar om intern kontroll. Cheferna ansvarar 
för att informera övriga anställda om innebörden av den interna kontrollen, och verka för 
att arbetsmetoderna bidrar till en god intern kontroll. Brister i den interna kontrollen ska 
omedelbart rapporteras till närmaste överordnad. 

Förvaltningschefen/VD ska löpande rapportera till nämnden/styrelsen hur den interna 
kontrollen fungerar. 

Uppföljning
Nämnderna och bolagens styrelser 
Varje nämnd och bolagsstyrelse ska löpande följa upp det interna kontrollsystemet inom sitt 
verksamhetsområde. Varje år ska en plan för denna uppföljning, samt en riskanalys av rutiner 
och processer, antas av nämnd och bolagsstyrelse.

Rapportering
Varje nämnd och bolagsstyrelse ska i samband med årsredovisningen redovisa resultatet av 
den interna kontrollen till Kommunstyrelsen. 

Varje nämnd och bolagsstyrelse ska i samband med budgeten redovisa riskanalys och plan 
för nästkommande år till Kommunstyrelsen. 

Nämndernas redovisning ska ske i ett system som Stadsledningskansliet anvisar. 

Kommunstyrelsen
Utifrån nämndernas och bolagens redovisningar ska Kommunstyrelsen årligen utvärdera 
den interna kontrollen.



Postadress 501 80 Borås  Besöksadress Stadshuset, Kungsgatan 55
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Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stadshus AB och kommunens bolag 
 
Tid och plats: Tisdagen den 11 november 2021 9.00-10.00 
 
Bolag: Borås Elnät AB 
 
Närvarande bolaget: 
Sören Björklund, (S) ordförande 
Marie Fridén, (M) vice ordförande 
Lars Hedendahl, VD 
 
Närvarande från ägarsidan: 
Ulf Olsson (S), ordförande Borås Stadshus AB 
Per-Jonas Carlsson (KD), vice ordförande Borås Stadshus AB 
Tom Andersson (MP), kommunalråd 
Andreas Exner (SD), kommunalråd – med via Teams 
Svante Stomberg, VD Borås Stadshus AB 
Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Mattus Streiby, Evelina Pirs, Magnus 
Widén  
 

1. INLEDNING 
 

Ulf Olsson öppnade mötet och hälsade alla välkomna.  
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 

Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes. 
b) Oförändrade krav för 2022. Kommunfullmäktiges avkastningskrav på bolaget för 

innevarande mandatperiod är 4 % i avkastning på totalt kapital och 45 mnkr i årlig 
utdelning till ägaren. Soliditetsmålet är 20-25 %. Bolaget har lyft en önskan om 
differentierat avkastningskrav, som ägaren tittar på inför kommande mandatperiod. Men 
för innevarande period är det fortsatt samma krav som gäller. 

c) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På kommande 
VD-träff deltar koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 

d) Bolag har lyft att det är många styrdokument att följa upp, försökt hantera det genom en 
checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  

e) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 
ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  

f) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 
godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

g) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med.  

h) Ägaren har i förväg ställt några specifika bolagsfrågor: 
- Redogör kortfattat för hur uppdraget från Kommunfullmäktige avseende utredning av 
effekt- och kapacitetsbehov som Borås har för att klara stadens, kommuninvånarnas och 
företagens framtida behov av el löper på. 
- Informera om läget avseende intäktsramar för kommande regleringsperiod. 
- Värdering av anläggningstillgångar – nedskrivningsbehov? 



3. MÅLUPPFYLLELSE 
 

Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 
kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. Är det något som har fått konsekvenser för framtiden? 
 
Bolaget ombeds redogöra för utmaningarna inför budget 2022 med hänsyn till bolagets 
uppdrag och ekonomiska mål/krav samt redogöra för eventuella risker för avvikelser. 
Bolaget ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
Bolagets VD lämnade en redovisning enligt separat bildspel med bland annat följande 
information.  
 
Väsentliga händelser 2021: 
- fått beslut att bolaget får rulla med överskottet av intäktsramen 2012-2015, som får användas till 
investeringar. 
- kapacitetsfrågan inom elnät, frågan har exploderat under året och media visar stort intresse för 
ämnet, vilket skapar mycket diskussioner.  
- ny VD i mars 
- Covid-19, rullat på med de insatta åtgärder som gjordes 2020 
 
Resultatet ser bra ut och bolaget klarar av de krav och uppdrag man har. Den senaste prognosen 
visar 65 mnkr i resultat, jämfört med budgeterade 54 mnkr. Förbättringen beror främst på högre 
anslutningsavgiftsintäkter inom både Elnät och Stadsnät samt förskjutning av FRAMM-projektet, 
som medför lägre avskrivningar och räntekostnader än budgeterat.  
 
Inga diskussioner om nedskrivning av anläggningstillgångarna från revisorerna.  
 
Effekter av Covid-19: 
Fortsatt liten eller ingen påverkan på verksamheten. Har generellt fungerat väldigt bra under 
pandemin. Stegvis ökad närvaro på kontoret under hösten. Framöver kommer man arbeta mer 
flexibelt vilket kommer innebära viss kostnadsökning. Fr.o.m. 1/1 2022 kommer delar av de 
anställda att arbeta hemifrån 1-2 dagar i veckan. De affärer som inledningsvis drabbade 
verksamheten är nu igång igen. Finns brist på vissa komponenter och material vilket påverkar en 
del projekt och upphandlingar. 
 
Budget 2022 
Utmaningar:  
- Intäktsramen för AO Elnät, osäkerhet kring kalkylräntan. Om räntan ligger kvar på en låg nivå 
kommer det på sikt bli svårt att nå avkastningskravet på totalt kapital på 4 %. Budgeten för 2022 
når upp till kravet. Med nuvarande kalkylränta kommer Elnät förmodligen gå igenom 
intäktsramens tak 2023 (sista året på innevarande regleringsperiod). 
 
 



- Risk att AO Stadsnät tappar AB Bostäder som kund, de vill gå till en annan lösning på sikt. 
Bolaget erbjuder en öppen lösning där kunden själv får välja leverantör. Omförhandling av avtalet 
pågår, kommer nog få till ett nytt avtal för de två kommande åren. En väldigt viktig affär för 
bolaget. 
 
Möjligheter: 
- Återställning av asfalt på affärsmässiga grunder, ser möjlighet i att ta ett större ansvar och i egen 
regi med befintliga kontrakterade entreprenörer utföra all typ av återställning. 
- Ökad försäljning inom kommunikationsaffären. 
- Prisjusteringar inom kommunikationsaffären. 
 
Omsättningen beräknas uppgå till en liknande nivå som 2021, men med mindre intäkter från 
anslutningsavgifter. Avskrivningar och räntor kommer öka. Budgeterar med ett resultat om 58 
mnkr, vilket uppfyller ägarens avkastningskrav på 4 % på totalt kapital.  
 
Investeringarna kommer gå upp 2022 jämfört med 2021. Det beror på det försenade FRAMM- 
projektet som även löper över 2022. Bolaget har de största investeringsåren bakom sig. Framåt 
kommer investeringarna ligga på runt 120-130 mnkr per år.  
 
Kapacitetsbehov av elnätet för att klara Borås framtida utveckling  
Uppdraget från ägaren i frågan bör bli klart under våren 2022. 
 
Behovet av kapacitet kommer från: 
- Privata sektorn, hemmaladdning  
- Nya bostadsområden 
- Nya industriområden 
- Nya serverhallar 
- Snabbladdning av privat och kommersiell trafik 
- Befintliga privata och kommersiella sektorer som vill elektrifiera sina processer 
 
Det är främst nya serverhallar i området som skulle påverka effekten, där små aktör kan bli 
aktuella på bolagets nät. En riktigt stor datahall skulle inte ansluta sig till Elnäts nät utan till 
högspänningsnätet men det skulle ändå påverka.  
 
Bolaget har tillsammans med Borås Stad och Boråsregionen tittat på den privata sektorn med 
fordonsladdning och arbetat fram prognoser på tillkommande effektbehov. Dessa har fördelats 
på olika områden i Borås vilket tydliggör att behovet är större inom vissa områden. Bolaget 
fortsätter titta på frågan, bland annat utifrån hur Viared kommer att utvecklas med laddstationer, 
kommer företagen ha egna eller uppförs samlingsstationer?  
 
Intäktsramar 
Gällande den domstolsprocess om intäktsreglering som elnätsbolagen drivit mot 
Energiinspektionen har Förvaltningsrätten meddelat sin dom, elnätsbolagen vann på alla punkter. 
Energiinspektionen har begärt prövningstillstånd hos Kammarrätten, som meddelat att de skulle 
komma med beslut i slutet av oktober, dock har det dragit ut på tiden då fler handlingar har 
skickats in. Det är främst frågan om kalkylräntan som påverkar elnätsbolagen. 
 
Till sist informerade styrelsen om sitt arbete med strategifrågor. Utifrån diskussioner med 
arbetsgivarorganisationen Sobona har ett förändringsarbete påbörjats under hösten.  
 
 



4. ÄGARDIREKTIVEN 
 

Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 
Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informations, säkerhetspolicy. 
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 
 
Bolaget har bra koll på frågorna men det finns områden som kan förbättras. Bolaget har 
rekryterat en ny säkerhets- och IT-ansvarig under hösten. Ambitionsnivån är hög och bolaget 
planerar för att ISO-certifiera sig inom området. En projektplan håller på att arbetas fram. 
Samtidigt höjs kunskapsnivån i ledningsgruppen och det förs diskussioner kring styrning och 
uppföljning. Medarbetarna informeras om projektet.  
 
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 
 
Ser inga behov av justering.  
 

5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  
 

Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
 
Inga frågor lyftes. 
 

6. NÄSTA MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 
 
Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, onsdagen den 11 maj 2022 kl. 8.30.  
 
Ulf Olsson tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen   
  



Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stadshus AB och kommunens bolag 
 
Tid och plats: tisdagen den 9 november 2021 10.45-11.50 
Bolag: Borås kommuns Parkerings AB 
 
Närvarande bolaget: 
Daniel Swedengren (KD) vice ordförande 
Birgitta Neugebauer, VD 
 
Närvarande från ägarsidan: 
Ulf Olsson (S), ordförande Borås Stadshus AB 
Per-Jonas Carlsson (KD), vice ordförande Borås Stadshus AB 
Tom Andersson (MP), kommunalråd 
Andreas Exner (SD), kommunalråd – med via Teams 
Svante Stomberg, VD Borås Stadshus AB 
Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Matteus Streiby, Evelina Pirs, Magnus 
Widén 
   

1. INLEDNING 
 

Ulf Olsson öppnade mötet och hälsade alla välkomna.  
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 
Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
 

a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes. 
b) Kommunfullmäktiges avkastningskrav på bolaget för innevarande mandatperiod är ett 

resultatkrav på 7-8 mnkr. Bolaget har inget soliditetsmål. Bolagsgruppen tillsammans med 
Borås Stadshus tittar på reviderat utdelningskrav för 2022 som kommer att beslutas av 
KF i januari 2022.  

c) Återkoppling från senaste plupp-samtalet gällande styrdokumenten. De har varit ute på 
remiss och är på väg upp till KS för beslut.  

d) Justering av ägardirektiv utifrån finansiering av investeringar, tittar på frågan som hänger 
ihop med föregående punkt. Får återkomma, kan bli att finansieringen hanteras vid varje 
investeringstillfälle. 

e) Uppdrag parkeringsledningssystem (KB 210614). Staden kommer bjuda in till ett möte 
med bolaget och Tekniska förvaltningen för att komma vidare i frågan. 

f) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På kommande 
VD-träff deltar koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 

g) Bolag har framfört att det är många styrdokument att följa upp, försökt hantera detta 
genom en checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  

h) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 
ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  

i) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 
godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

j) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med. 

k) Ägaren har i förväg ställt några specifika bolagsfrågor:   



- Värdering av anläggningstillgångar – nedskrivningsbehov? 
- Ny parkeringsanläggning 

 
3. MÅLUPPFYLLELSE 

 
Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 
kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. Är det något som har fått konsekvenser för framtiden? 
 
Bolaget ombeds redogöra för utmaningarna inför budget 2022 med hänsyn till bolagets 
uppdrag och ekonomiska mål/krav samt redogöra för eventuella risker för avvikelser. 
Bolaget ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
VD presenterade verksamheten utifrån separat bildspel. 
 
Budgeterat resultat 2021 är 7,6 mnkr. Prognosen visar 7 mnkr då bolaget tappat omsättning p.g.a 
pandemin men även minskat sina kostnader. Ser en ökad beläggning i oktober och om den 
fortsätter i november- december kan ägarens resultatkrav uppfyllas. En fastighetsutvecklare har 
anställts och en fastighetsavdelning har skapats. Det finns betydande förbättrings- och 
underhållskostnader i anläggningarna.  
 
Några väsentliga händelser under året:  
- Parkering Hugin stängs i december 
- Kontorslokalen har blivit uppsagd, kommer flytta till Magasinsgatan 
- Beställt digitala skyltar till p-husen 
- Börjat använda sociala medier för att utveckla kommunikationen 
 
Konsekvenser Covid-19: 
- Tappat intäkter under året, återhämtning i oktober 
- Lägre sjuktal 
- Nya produkter såsom periodbiljetter. Ser mer timparkering än periodparkering för tillfället 
- Digitaliseringen har påskyndats 
- Fokus på drift och underhåll av befintliga anläggningar 
- Beställarorganisation istället för driftorganisation, använder aktörer inom koncernen  
- Utökat kundservicen med en chattfunktion på hemsidan 
 
Resultatet av den NKI-undersökning (NKI=nöjd kund index) som gjordes i våras, under 
pandemin, visades. Undersökningen bygger på en uppföljning av bolagets fem strategiska mål. 
Nästa undersökning ska göras under november och då blir det intressant att jämföra resultaten 
från undersökningarna. 
 
Undersökningen visade bl.a. skälet till att man parkerade och de främsta skälen var arbete 28 %, 
shopping 15 % och café/restaurang 12 %. Några frågor som ställdes var:  
- Vilket färdmedel används vid shopping? 
- Vad har du för typ av bil? 



- Nöjdhet inom olika områden, där en samlad översikt visade på en total nöjdhet på 76 %. 
- De som parkerade i röd zon tillfrågades om de skulle parkera i en grön eller gul zon istället om 
det fanns annat färdmedel därifrån. 62 % svarade att de vill fortsätta parkera centralt, i röd zon.  
 
I budgetarbetet inför 2022 har bolaget utgått och jämfört med 2019 som ett normalår. Resultatet 
budgeteras till 7,3 mnkr. En avgiftshöjning är inlagd från och med 1/1 2022, det sista steget i 
pris- och produktstrukturen.  
 
Utmaningar som kvarstår 2022:  
- Saknar ekonomiska förutsättningar att investera 
- 700-1150 p-platser på tomtmark ligger i plan för byggnation 
- Gatuparkeringar minskar, som bolaget ska ersätta 
- Ej reglerad parkering på gatan 
- Saknas strategi för parkering, det saknas samsyn kring utvecklingen av parkering/mobilitet samt 
uppdaterade styrande dokument kring parkering/mobilitet/p-köp 
 
Några kommentarer till budgeten: 
- Konkurrerar med aktörer inom tomtmark (ej gatumark) 
- Förfrågan att digitalisera boendetillstånd av tekniska förvaltningen 
- Fastighetsavdelning ingår i organisationen 
- Byte av kontorslokal  
- Säljbroschyr med externa övervakningsavtal 
- Byggnation Makrillen 11 
 
Bolaget arbetar utifrån en fyrstegsprincip i sin verksamhetsplan: 

1. Tänk om 
2. Optimera 
3. Bygg om 
4. Bygg nytt 

 
De tre första punkterna kräver samverkan.  
 
Den långsiktiga investeringsplanen visar ett nytt p-hus 2023, Makrillen, och ett tänkt p-hus på 
Magasinsgatan 2027.  
 

4. ÄGARDIREKTIVEN 
 

Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 
Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informationssäkerhetspolicy. 
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 

 
Bolaget använder sig av Borås Stads plattformar såsom mail, intranät, upphandlingsportaler, 
datorer. Använder delvis dataservice samt ett externt bolag för IT-leveranser. En utredning är 
inplanerad under 2022 för att se om man ska övergå till dataservice till 100 %. Bolaget vänder sig 
i första hand till stadens informationssäkerhetsansvarig, som även besökt bolagets APT. 
Dataskyddsombuden har besökt APT och styrelsemöte. De anställda har genomgått utbildning i 
informationssäkerhet. Har en ny tjänst som innehåller ansvar som informationssäkerhet, GDPR 
och PCI. Den största risken är att alla intäkter går via IT, och den ingår i intern kontrollarbetet.  

  
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 



Tillåter bolagets ägardirektiv att man bygger lokaler i samband med framtida nybyggnationer eller 
renovering av gamla anläggningar? Bolaget utreder flera möjligheter för att kunna leverera ägarens 
resultatkrav, med färre markparkeringar och lägre beläggning. Bolagets affärer skulle se 
annorlunda ut om det fanns möjlighet att kombinera parkering med lokaler.  
 

5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  
 

Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
 
Sambandet prissättning i Borås med parkeringsköp och eget kapital. Möjligheten till finansiering 
av p-anläggningar är beroende av flera aspekter. 
 
Styrelsen har beslutat att gå vidare med investeringen i p-huset Makrillen 11. En investering 
tillsammans med Lidl som ska ses som en investering för framtiden då det finns flera 
byggnationsplaner för västra Borås och många markparkeringar kommer att bebyggas inom snar 
framtid. Våning 1 affär, våning 2 Lidl-parkering, våning 3-5 bolagets parkering med 164 p-platser. 
Kommer ha solceller på taket, sprinkler, port som är låst nattetid, lastintag, tredimensionell 
fastighetsindelning. Eftersom man bygger inom befintlig detaljplan blir det en dyr 
byggnadskostnad per p-plats. Bolaget har även tittat på hållbarhetsfrågan utifrån vilket byggsätt 
som släpper ut minst koldioxid och är mest ekonomiskt.  
 
Kalkylen ligger på 80 mnkr, kostnad per p-plats blir 489 tkr och med befintliga p-köpsmedel blir 
det 416 tkr/plats. En förhandsvärdering är gjord som visar på en nedskrivning av anläggningen 
på 30 mnkr. Ägaren tar med sig frågeställningarna i den vidare hanteringen av 
investeringsbeslutet.  
 
Revisorerna har gett bolaget ett uppdrag att se över nedskrivningsbehovet av befintliga 
anläggningar. Det finns en risk att Brodal och Vulcanus kommer att behöva skrivas ner, så som 
beläggning och prissättning ser ut idag. Bilden skulle bli en annan om bolaget skulle ha en 
prissättning liknande sina konkurrenter.  
 

6. NÄSTA MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 
 

Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, onsdagen den 11 maj 2022 kl. 10.15.  
 
Ulf Olsson tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen    



Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stadshus AB och kommunens bolag 
 
Tid och plats: Tisdagen den 9 november 2021 13.30-15.00 
 
Bolag: Borås Energi och Miljö AB 
 
Närvarande bolaget: 
Roland Andersson, (S) ordförande 
Dennis Söderberg (MP), andre vice ordförande  
Magnus Kårestedt, VD  
Linda Syversen, ekonomichef  
 
Närvarande från ägarsidan: 
Ulf Olsson (S), ordförande Borås Stadshus AB 
Per-Jonas Carlsson (KD), vice ordförande Borås Stadshus AB 
Tom Andersson (MP), kommunalråd 
Andreas Exner (SD), kommunalråd – med via Teams 
Svante Stomberg, VD Borås Stadshus AB 
Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Mattus Streiby, Evelina Pirs, Magnus 
Widén   
 

1. INLEDNING 
 

Ulf Olsson öppnade mötet och hälsade alla välkomna.  
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 
Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
 

a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes. 
b) Oförändrade krav för 2022. Kommunfullmäktiges avkastningskrav på bolaget är 4,5 % i 

avkastning på totalt kapital och soliditetsmålet är 15 % samt ett långsiktigt soliditetmål på 
20 % 2030. Har även kvar ett utdelningskrav till ägaren på 10 mnkr årligen. Pågår samtal 
om avkastningskrav inför kommande mandatperiod.  

c) Hantering fjärrvärmeavgift. KS har nyligen beslutat att bolaget from 2023 års avgift får 
hantera den själva.  

d) Vattenkraftsfrågan inskickad av bolaget. Borås Stadshus har svarat på frågan. 
e) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På kommande 

VD-träff deltar koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 
f) Bolag har framfört att det är många styrdokument att följa upp, försökt hantera det 

genom en checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  
g) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 

ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  
h) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 

godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

i) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med. 

j) Ägaren har i förväg ställt några specifika bolagsfrågor:   
- Kort lägesbeskrivning avseende projektet Nytt insamlingssystem 



- Kort lägesbeskrivning avseende projektet Nytt Vattenverk 
- Hur ser den prognostiserade taxeutvecklingen ut framöver? Vad är det som får stor   
effekt på taxeutvecklingen framöver? 

 
3. MÅLUPPFYLLELSE 

 
Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 
kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. Är det något som har fått konsekvenser för framtiden? 
 
Bolaget ombeds redogöra för utmaningarna inför budget 2022 med hänsyn till bolagets 
uppdrag och ekonomiska mål/krav samt redogöra för eventuella risker för avvikelser. 
Bolaget ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
Styrelsen börjar med att framföra att man önskar snabbare återkoppling på frågor som man lyfter 
till ägaren och tidigare besked om krav m.m. Dessutom anser man att ägaren lägger på bolaget 
fler bördor genom den nya bolagsstyrningsrapporten.  
 
Bolagets VD rapporterade om verksamheten utifrån ett separat bildspel.  
 
Delar av affärsplanen som styrelsen har tagit fram visas. Planen har en ny struktur, innehåller 
mindre detaljer och är mer övergripande. Den kompletteras med verksamhetsplaner för 
respektive affärsområde. De övergripande målen är: Minskad miljöpåverkan; Nöjda och lojala 
kunder; Finansiellt stabilt bolag; Stolta och motiverade medarbetare. Planen säger att resultatet 
efter finansiella poster för kommersiell verksamhet ska dubbleras till 2024. Till planen hör också 
ett antal strategiska aktiviteter för att målen ska uppnås, bland annat en fjärrvärmestrategi. 
 
Det nya insamlingssystemet följer plan. Det är en offensiv utrullningsplan som inte går obemärkt 
förbi i organisationen, och det förs många diskussioner med fastighetsägarna just nu. Ägaren 
frågar om den ekonomiska budgeten håller, och bolaget ser inte några indikationer idag att den 
inte ska hålla. Projektet kräver lite mer arbete än planerat och har lite inkörningsproblem. 
 
Projektet Nytt vattenverk håller projektplanen för fas 1 fram till årsskiftet. Bolaget är snart klara 
att skicka in ansökan till mark- och miljödomstolen. Det är många osäkra faktorer för att kunna 
ta fram en genomförandekalkyl för byggfasen som ska starta om 1,5-2 år. Bland annat lyftes 
osäkerheter kring byggmaterialpriser, entreprenadläget och osäkerheten kring exakt lokalisering 
av vattenverket. Bolaget har fått indikationer att det kan dra ut på tiden att få beslutet från mark- 
och miljödomstolen på grund av hög belastning på domstolen. Styrelsen har diskuterat detta och 
beslutat att skjuta på investeringsbeslutet till juni 2023. Bolaget frågar om det behövs ett beslut i 
Kommunfullmäktige nu om att låsa Tolken som vattentäkt och om medel för fortsatt 
projektering. Det förs en diskussion om olika beslutsalternativ, och de landar i att styrelsen 
behöver besluta om att gå vidare med ansökan avseende Tolken och fortsatt projektering för 
hantering i Kommunfullmäktige, eftersom det bara har tagits ett inriktningsbeslut tidigare. 
Ägaren efterfrågar en riskanalys utifrån olika aspekter och vill gärna se de utredningar och 
alternativ som bolaget har gjort om Tolken. Styrelsen har fått löpande information om 



framdriften i projektet. En fullständig kalkyl går inte att ta fram idag utan flera delar behöver 
landa och klargöras först. Ägaren ser inga problem i att ansökan om vattentäkt i Tolken skickas 
till mark- och miljödomstolen innan beslut tas i Kommunfullmäktige. Ägaren för också fram att 
bolaget behöver samarbeta med staden i framtagandet av den lämpligaste platsen för 
vattenverket.  
 
Taxeutveckling – Vad är det som får stor effekt framöver? 
- Gällande Va-taxan har den vanliga verksamheten inget stort behov av ökning, några 
procentenheter. Men en annan del är frågan om att ha en jämn taxeutveckling inför kommande 
projekt med nytt vattenverk, att man bygger upp resultaten nu för framtida finansiering. Ägaren 
framför att ju jämnare taxeutvecklingen är desto bättre.   
 
- Gällande kommunalt avfall så ingår det nya insamlingssystemet och det nya 
inpasseringssystemet till återvinningscentralerna i grundhöjningen. Bolaget ser inga ytterligare 
kostnader kopplat till detta idag. Däremot finns ett behov av att höja taxan utifrån tidigare års 
minusresultat för återvinningscentralerna som behöver hämtas hem. Dessutom tillkommer farligt 
avfall, där nya regelverk kommer kräva uppgraderingar, samt en ny kretsloppspark. Det samlat 
kommer medföra en högre höjning av taxan de kommande åren.  
 
Lägesrapport biogas, bolaget har haft en förhoppning att skriva avtal med en extern part men 
något avtal har inte kommit till stånd än. Ambitionen är att skriva ett letter-of-entent med en part 
innan årsskiftet.  
 
Gasoltanken på Ryaverket är avvecklad.  
 
Internt inom organisationen fortgår arbetet utifrån den arbetsmiljöutredning som gjordes förra 
hösten, bland annat har man satsat på ledarskapsutbildning.  
 
Uppdraget med andelsägd solcellspark, där ska arbetet snart påbörjas. Bolaget ska även titta på 
hur solceller kan kombineras med bolagets andra produkter.  
 
Bolaget ser inga stora påverkningar av Covid-19. Kontrollrummet på Sobacken är fortsatt stängt.  
 
Den senaste prognosen för 2021 visar ett resultat om 56 mnkr, jämfört med budgeterade 45 
mnkr. Till förbättringen bidrar högre intäkter för fjärrvärme och gynnsamma elpriser. Resultatet 
överstiger budget men uppfyller inte ägarens avkastningskrav. 
 
För 2022 är budgeten 61 mnkr. Framöver kommer bolaget dela mer på kommersiellt, som står 
för 56 mnkr av resultatet, och taxefinansierat, vars del är 5 mnkr. En risk för 2022 är den 
pågående skiljedomen, bolaget har tagit höjd för rättegångskostnaderna men själva domen kan 
komma att påverka. Budgeten når inte upp till ägarens avkastningskrav på 4,5 % utan landar på 
2,4 % för hela bolaget.   
 
Bolaget fick med sig två frågor från ägaren, om invasiva arter och utsläppsrätter, som de har 
återkommit med skriftliga svar på efter mötet. Gällande hantering av invasiva växter/arter tas 
detta idag emot på ÅVC och Sobacken. De mellanlagras i stängd container och transporteras till 
Renova för förbränning i rosterpanna. Jord innehållande växtdelar tar bolaget inte emot. Det 
finns ingen tanke på att börja med egen destruktionshantering. Gällande utsläppsrätter kommer 
bolaget leverera 5 000 stycken utsläppsrätter i december 2021 och 5 000 stycken i december 2022 
enligt tidigare försäljning. Från år 2024 har bolaget ett köpbehov och inga inköp är gjorda. 
 



4. ÄGARDIREKTIVEN 
 

Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 
Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informationssäkerhetspolicy. 
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 
 
Bolaget omfattas till viss del av NIS-lagen, Lagen om informationssäkerhet för samhällsviktiga 
och digitala tjänster. Ett av grundkraven i den lagen är att uppfylla standarderna ISO 27001 och 
ISO 27002, Ledningssystem för informationssäkerhet (LIS). Därför har ett arbete startats under 
året med införande av ett LIS. En GAP-analys mot ISO 27002 är genomförd och en 
handlingsplan är under framtagande.  
 
Bolaget har infört en informationssäkerhetspolicy i verksamheten och mål, på kort och lång sikt, 
är framtagna. Viktiga roller för informationssäkerhet och kritiska IT-system är identifierade. Det 
görs en säkerhetsprövning av egen och extern personal. Fysiskt skydd av informationstillgångar 
finns. Sedan början av 2021 ges fortlöpande utbildning i informations- och cybersäkerhet till alla 
anställda. En modell för klassning av informationstillgångar är under framtagande. Process för 
incidenthantering finns. GDPR är sedan tidigare implementerad i verksamheten och roller för 
personuppgiftshantering är tilldelade.  
 

5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  
 

Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
  
 

6. NÄSTA MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 
 

Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, onsdagen den 11 maj 2022 kl. 13.30. 
 

Ulf Olsson tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen   



Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stadshus AB och kommunens bolag 
 
Tid och plats: tisdagen den 9 november 2021 15.15-16.00 
 
Bolag: Industribyggnader i Borås AB 
 
Närvarande bolaget: 
Magnus Johansson, (S) ordförande 
Björn Bergqvist, (M) vice ordförande 
Patrik Johansson, VD 
 
Närvarande från Borås Stad: 
Ulf Olsson (S), ordförande Borås Stadshus AB 
Per-Jonas Carlsson (KD), vice ordförande Borås Stadshus AB 
Tom Andersson (MP), kommunalråd 
Andreas Exner (SD), kommunalråd – med via Teams 
Svante Stomberg, VD Borås Stadshus AB 
Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Mattus Streiby, Evelina Pirs, Magnus 
Widén  
   

1. INLEDNING 
 

Ulf Olsson öppnade mötet och hälsade samtliga välkomna.  
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 
Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
 

a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes. 
b) Oförändrade krav för 2022. Kommunfullmäktiges avkastningskrav på koncernen för 

innevarande mandatperiod är 3,5 % i avkastning på totalt kapital och 8 mnkr i årlig 
utdelning till ägaren. Soliditetsmålet för koncernen är 15 %. Pågår samtal om 
avkastningskrav inför kommande mandatperiod.  

c) Justering av ägardirektiv utifrån bolagets önskemål, tagit fram ett förslag att ändra 
beloppet avseende fastighetsförvärv till 25 mnkr. 

d) Strömsdalsområdet (KB 210531). Arbetet fortgår. 
e) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På kommande 

VD-träff deltar koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 
f) Bolag har lyft att det är många styrdokument att följa upp, försökt hantera det genom en 

checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  
g) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 

ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  
h) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 

godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

i) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med. 

j) Ägaren har i förväg ställt en specifik bolagsfråga:   
- Värdering av anläggningstillgångar – nedskrivningsbehov? 

 



3. MÅLUPPFYLLELSE 
 

Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 
kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. Är det något som har fått konsekvenser för framtiden? 
 
Bolaget ombeds redogöra för utmaningarna inför budget 2022 med hänsyn till bolagets 
uppdrag och ekonomiska mål/krav samt redogöra för eventuella risker för avvikelser. 
Bolaget ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
VD Patrik Johansson presenterade verksamheten och dess mål utifrån ett bildspel.  
 
Väsentliga händelser 2021: 
- Styrelsen har haft en stratregidag. Syftet var att ta fram underlag och ledord till vision, affärsidé 
och långsiktiga mål. Arbetet fortsätter under 2022 som ska mynna ut i en ny vision. 
- Styrelseutbildning genomförd under hösten 
- Riskanalys/intern kontrollplan 
- Verksamhetsplan och fokusområden 
- Fortsatt digitalisering inom fastigheter och administration 
- Nya fastighetsprojekt som inleds med förstudier kvartal 4 2021 och kvartal 1 2022 
 
Prognosen för 2021 ligger lika med budget på 12 mnkr. Bolaget har gjort ett krafttag gällande 
Strömsdalfastigheten, vilket medfört ett ökat driftnetto. IBABs hyresintäkter har minskar något 
för lämnade hyresreduceringar till följd av pandemin, men de två posterna tar ut varandra.  
 
Effekter Covid-19 
- En smittsäker återgång till arbetsplatsen under hösten, varvar att arbeta på plats och på distans. 
Diskuterat framtida arbetssätt, förutsättningar för distansarbete och fortsatt digitalisering. 
- Dialog med hyresgäster för att tillsammans skapa gemensamma lösningar 
- Effekter av pandemin påverkar intäkter men inte helårsprognosen 2021 
 
Fokus 2022 
- Fortsätta arbetet med vision, övergripande mål och verksamhetsutveckling 
- Löpande bevakning av ekonomiska konsekvenser vid eventuell fortsättning av pandemin 
- Projektutveckling av strategiska fastigheter 
- Fokus på nya fastighetsprojekt, förstudier 
- Fortsatt digitalisering 
 
Budget 2022 visar att ägarens avkastningskrav och finansiella mål uppnås. 
Den långsiktiga investeringsplanen visas och där beräknade investeringar uppgår till 16 mnkr för 
2022 och till 17 mnkr för 2023. Dels avses förstudier för fastighetsutveckling, som kan mynna ut 
i nya investeringar som inte finns med i planen, och dels avses reinvesteringar i befintligt 
fastighetsbestånd. Ett arbete med att ta fram en långsiktig underhållsplan pågår. 
 
Bolaget har inte sett några nedskrivningsbehov av fastigheterna.  



4. ÄGARDIREKTIVEN 
 
Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 
Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informationssäkerhetspolicy.  
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 
 
- Använder stadens gemensamma IT miljö och plattform. 
- Informationssäkerhetsfrågor finns med i internkontrollarbetet. 
- Har en IT samordnare som har kontakt med stadens dataservice. Vid IT händelse hanteras det 
via samordnaren. 
- Säkerhetskopiering av lokala areor, mejl m.m. enligt dataservice. 
- System som inte administreras av staden uppfyller GDPR och de säkerhets- och backupkrav 
som förväntas. 
- Har utbildat personalen i GDPR och i Dataskydd offentlig miljö i samarbete med stadens 
informationssäkerhetsansvarige under hösten. 
- Behörigheter till IT-stöd hanteras i personalhandboken i samband med introduktion av 
medarbetare.  
 

5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  
 
Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
 
Projekt- och fastighetsutveckling: 
Bolaget har fått en förfrågan från en extern aktör om medverkan och analys av verksamhetens 
framtida behov utifrån ej anpassade lokaler och platsbrist i befintlig fastighet. Planerar för att 
påbörja en förstudie tillsammans med aktören.  
 
Lägesrapport avseende Strömsdal bussdepå. Bolaget har jobbat intensivt sedan vårens 
kommunalrådsberedning och har haft flera möten med Västtrafik för att få till en 
avsiktsförklaring för framtida utveckling. En förstudie ska påbörjas i slutet av året. Tanken är att 
ha framme underlag för investeringsbeslut under kvartal 2 2022 med ett tänkt investeringsbeslut 
under andra delen av 2022 och preliminär byggstart 2023.  
 

6. NÄSTA MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 
 
Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, onsdagen den 11 maj 2022 kl. 15.15.   
 
Ulf Olsson tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen  
    



Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stad/Borås Stadshus AB och kommunens bolag 
 
Tid och plats: onsdagen den 10 november 08.15-08.55 
 
Bolag: Inkubatorn i Borås AB 
 
Närvarande bolaget: 
Stefan Dinér, VD  
Petter Hedihn, ordförande 
Anders Glemfelt, näringslivschef 
 
Närvarande från Borås Stad: 
Ulf Olsson (S), ordförande Borås Stadshus AB 
Per-Jonas Carlsson (KD), vice ordförande Borås Stadshus AB 
Andreas Exner (SD), kommunalråd – med via Teams 
Svante Stomberg, VD Borås Stadshus AB 
Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Mattus Streiby, Evelina Pirs, Magnus 
Widén 
   

1. INLEDNING 
Ulf Olsson öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 

Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes. 
b) Preliminärt ligger resultatkravet kvar inför 2022, utifrån tidigare beslut för innevarande 

mandatperiod där resultatkravet ligger på -2,6 mnkr.   
c) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På kommande 

VD-träff deltar koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 
d) Bolag har lyft att det är många styrdokument att följa upp, försökt hantera det genom en 

checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  
e) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 

ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  
f) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 

godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

g) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med. 
 

3. MÅLUPPFYLLELSE 
 

Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 
kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  
 



Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. Är det något som har fått konsekvenser för framtiden? 
 
Bolaget ombeds redogöra för utmaningarna inför budget 2022 med hänsyn till bolagets 
uppdrag och ekonomiska mål/krav samt redogöra för eventuella risker för avvikelser. 
Bolaget ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
Bolagets VD presenterade verksamheten utifrån bildspel.  
 
Verksamheten 2021: 
- Flertalet förändringar inom organisationen  
- Intensivprogrammet INL LAB börjar etablera sig och bidrar till inflödet av nya kunder 
- För närvarande 45 aktiva bolag, varav 27 är inne i inkubatorprocessen 
- Nya kunder in ligger enligt plan 
- Hittills har fem kunder lämnat genom positiv exit, vilket är enligt plan 
- INK DAY, genomfördes för andra gången i september. Livesändning där man pratar 
entreprenörskap 
- Planerar att uppnå bättre resultat än budget, framförallt p.g.a. vakanser 
- Nätverksarbetet återgår succesivt till det normala, vilket är väldigt viktigt för bolaget 
 
Påverkan av covid-19 
- Nätverksarbetet är svårt 
- Projekttiden för kunderna förlängs i vissa fall 
- Affärsidén från vissa kunder har förstärkts 
- Den digitala mognaden hos bolaget och kunderna har ökat 
- Digitala arrangemang har inneburit att man har nått en bredare målgrupp 
- Etablering av nya mötesformer och forum 
- Digitala möten och event kommer fortsätta 
 
Budget 2022 
Rent finansiellt inga svårigheter att nå -2,6 mnkr i resultat. Vinnova kommer stå för 30 % av 
bidragen nästa år. På längre sikt behöver det vara en balans mellan VGR och Borås Stad. 
Vinnova säger att deras andel inte ska överstiga 30 % av bolagets finansiering så där är 
maxgränsen nådd. 
 
INK LAB 
34 nya bolag kommer att ha genomgått programmet under 2021, som kan ses som ett 
förinkubatorprogram. Det är en bra aktivitet för att positionera Borås INK. Från och med 2022 
kommer INK LAB endast att genomföra en gång per år jämfört med två gånger tidigare år.  
 
Genomför just nu en liten aktivitet med annonsering på olika ställen i stan och på sociala medier 
som kallas Jakten på Sjuhärads bästa affärsidéer. Bolaget har redan märkt av ett ökat antal 
ansökningar utifrån den. 
 
Bolaget har även genomfört seminarieserien Hållbart Näringsliv och livesändningen INK DAY, 
där årets tema var: Ojämlikt entreprenörskap, är det hållbart 2022? Sändningen hade över 400 
tittare och ligger kvar på Borås INKs Youtube kanal om man vill titta. Syftet är att lyfta aktuella 
frågor inom entreprenörskap.  
 
Nest är ett initiativ med start 2022, vars syfte är att öka inflödet av innovativa idéer kopplat till 
textil. Vinnova har godkänt ansökan och kommer delfinansiera satsningen. Bolagets ägardirektiv 



har ändrats för att möjliggöra att satsa nationellt på textilinriktningen. Bolaget kommer samarbeta 
med tre andra inkubatorer i landet i denna satsning, blir som en inkubator deluxe med inriktning 
textil. Det långsiktiga målet är att detta inte bara ska vara en selektionsprocess för nya kunder 
utan även vara till för befintliga företag. En del är också att få investerare kopplat till detta.  
 
VD går även igenom olika trender i samhället som påverkar affärsidéers inriktning.  
 

4. ÄGARDIREKTIVEN 
 

Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 
Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informationssäkerhetspolicy.  
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 
 
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 
 
Policyn är känd och informationssäkerhetsfrågor finns med i intern kontrollarbetet. Bolaget är 
litet så det är VD och ekonomichef som sköter och ansvarar för frågorna. Bolaget har dock inte 
testat sina rutiner. Jobbar med frågorna genom fyra aktiviteter: Tillgänglighet, Riktighet, 
Konfidentialitet, Spårbarhet.  
 

5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  
 
Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
 
Långsiktig basfinansiering år 2023 och framåt, viktigt för att säkerställa egen agenda och inte 
påverkas för mycket av specifika projekt. En långsiktig framgång kräver en stabil basfinansiering 
Bolaget ska boka ett möte med Boråsregionen för att försöka få dem att bli basfinansiär istället 
för projektfinansiär som de är idag.  
Ägaren framför att VGR är viktiga, och behöver fundera på hur man ska gå vidare i frågan. 

 
6. NÄSTA I MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 

 
Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, torsdagen den 12 maj 2022 kl. 8.15. 
 
Ulf Olsson tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen   



Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stadshus AB och kommunens bolag 
 
Tid och plats: onsdagen den 10 november 2021 kl. 09.00-10.00 
 
Bolag: Borås Djurpark & Camping AB 
 
Närvarande bolaget: 
Per-Eric Stjerna (L), ordförande  
Urban Svenkvist (M), vice ordförande 
Jeanette Lindström, VD 
 
Närvarande från ägarsidan: 
Ulf Olsson (S), ordförande Borås Stadshus AB 
Andreas Exner (SD), kommunalråd 
Svante Stomberg, VD Borås Stadshus AB 
Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Mattus Streiby, Evelina Pirs, Magnus 
Widén  
   

1. INLEDNING 
 

Ulf Olsson öppnade mötet och hälsade alla välkomna.  
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 

Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes. 
b) Resultatkravet inför 2022 är preliminärt -9,4 mnkr utifrån inlämnad budget.    
c) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På kommande 

VD-träff deltar koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 
d) Bolag har lyft att det är många styrdokument som ska följas upp, försökt hantera det 

genom en checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  
e) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 

ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  
f) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 

godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

g) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med.  

     
3. MÅLUPPFYLLELSE 

 
Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 
kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  
 



Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. Är det något som har fått konsekvenser för framtiden? 
 
Bolaget ombeds redogöra för utmaningarna inför budget 2022 med hänsyn till bolagets 
uppdrag och ekonomiska mål/krav samt redogöra för eventuella risker för avvikelser. 
Bolaget ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
Bolaget informerade genom att visa ett bildspel, där följande gicks igenom: 
 
Väsentliga händelser 2021 
VDs fokus har sedan hon började varit ett ökat besöksantal och ökad tillgänglighet genom mer 
öppethållande. 2021 fick fokus ändras till att göra det bästa av förutsättningarna utifrån rådande 
pandemi. Målet var att 2021 öka rörelseresultatet före finansiella kostnader, som skulle gå från 
minusresultat till att 2022 nå ett nollresultat. Men redan 2021 görs ett plusresultat.   
 
Antalet betalande besökare t.o.m. september 2021 uppgår till 197 000 jämfört med 177 000 
besökare 2020. Prognosen för helåret ligger på 217 000 betalande besökare. Antalet besökare har 
ökat dels på grund av pandemin och dels till följd av införande av två nya säsonger, Halloween 
och Djul i Ljusparken. Detta medför ett betydligt bättre resultat än budgeterat.  
 
Även campingen har gått bättre än budget och visar efter september ett plusresultat på 316 tkr, 
att jämföra med budgeten på -1 mnkr. Ett nytt hyresavtal med LFF har arbetats fram under året 
och börjar gälla 1 januari 2022. Syftet har varit att skapa rådighet inför kommande investeringar, 
som krävs för att öka campingens status. 
 
Effekter covid-19 
Det kom en ny pandemilag 2021 som djurparken skulle förhålla sig till. Det medförde olika 
åtgärder, som man nu har kunnat släppa på. Vissa åtgärder har bolaget valt att fortsätta med, tex 
förbokning av biljett och olika insläppstider för att få ett jämnare flöde i parken och i 
restaurangerna.   
 
Inför 2022 
Djurparken budgeterar med en i stort sett oförändrad besökssiffra jämfört med 2021 och 2019, 
före pandemin. Parken kommer ha något färre öppetdagar under 2022, påsken ligger senare i 
april och man stänger något tidigare i september. Räknar även med mer konkurrens 2022, både 
inhemsk och utrikes, då fler kommer kunna ha öppet. Är hemester en tillfällig trend eller något 
som håller i sig?  
 
Intäkterna budgeteras till 83 mnkr, där de två nya säsongerna ingår. Rörelseresultatet före 
finansiella kostnader ligger på 2,8 mnkr och resultatet på -9,4 mnkr, jämfört med budget 2021 på 
-12 mnkr.  
 

4. ÄGARDIREKTIVEN 
 

Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 
Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informationssäkerhetspolicy.  
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 
 



Policyn är antagen och finns tillgänglig för de anställda. Den ingår i intern kontroll och IT-miljö.  
 

5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  
 

Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
 
Förvalta en djurpark utan utveckling innebär på sikt en avveckling. Det kostar att hålla djur och 
att arbeta med bevarande av hotade djurarter och därmed medverka till att bevara vår planet. Har 
lagar och förordningar att förhålla sig till gällande djurhållningen, som gör att bolaget inte 
kommer undan kostnaderna för att upprätthålla djurvälfärd. Att utveckla innebär att skapa 
nyheter som lockar fler besökare, vilket ökar intäkterna som är med och finansierar kostnaderna 
för djurvälfärd. 
  
Det är fyra faktorer som är kärnvärden, som ingår i ägardirektivet och styr bolagets arbete:  
- Bevarandearbete 
- Forskning  
- Besöksupplevelse 
- Utbildning.  
 
Detta har formulerat affärsidén: På Borås Djurpark & Camping AB utvecklar vi upplevelser som 
ger glädje, spänning och äventyr för barn och deras familjer. Här får du möta och lära dig mer om 
djur och natur. Genom ditt besök är du med och bidrar till vårt viktiga arbete för att bevara 
utrotningshotade djurarter.   
 
En ledande djurpark kräver både ledande besöksupplevelser och bevarandearbete, för de hänger 
ihop. Behöver vidga målgruppsområdet från Sjuhärad till Västra Sverige för att kunna öka antalet 
besökare. Det finns många starka konkurrenter med samma målgrupp.  
 
För att behålla besökare måste vi komma med nyheter. 
För att locka nya besökare måste vi bredda upptagningsområdet. 
För att utveckla bolaget och inte bara förvalta det som är måste vi göra en ”förflyttning”. 
 
Bolaget kommer fortsätta detta arbete med en förstudie med hjälp av konsult för utveckling av 
hela parken.  
 
Investeringsplanen visar investeringar för 100 mnkr de tre kommande åren, med satsningar på 
både djurhållning och besöksupplevelsen, vilket krävs för att kunna ta ett rejält kliv som 
besöksdestination. Det finns behov av renovering av flera djuranläggningar, där pingvinhus och 
aphus är de som ligger närmast i planen.  
 
Campingen kräver också investeringar framåt. Ska först och främst satsa på stugorna, som är 
attraktiva, och där det behövs stugor med både lägre och högre standard. Nuvarande standard 
innebär att bolaget kämpar för att bibehålla statusen som fyrstjärnig camping. Ska skylta om runt 
om i staden så att Saltemad arbetas bort, nu heter det Borås Camping.   
 
 



6. NÄSTA MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 
 
Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, den 12 maj kl. 9.00. 
 
Ulf Olsson tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen 



Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stad och kommunens bolag 
 
Tid och plats: onsdagen den 10 november 2021 10.15-10.45 
 
Bolag: BoråsBorås TME AB 
 
Närvarande bolaget: 
Per-Olof Höög (S), ordförande 
Helena Alcenius, VD 
 
Närvarande från Borås Stad: 
Ulf Olsson (S), ordförande Borås Stadshus  
Per-Jonas Carlsson (KD), vice ordförande Borås Stadshus 
Andreas Exner (SD), kommunalråd 
Svante Stomberg, VD Borås Stadshus AB 
Från Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Mattus Streiby, Evelina Pirs, 
Magnus Widén 
  
  

1. INLEDNING 
 

Ulf Olsson öppnade mötet och hälsade välkommen.   
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 

Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
 

a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes. 
b) Kommunfullmäktiges resultatkrav på bolaget för 2022 är preliminärt -18,4 mnkr eller 

bättre, enligt inlämnad budget. 
c) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På kommande 

VD-träff deltar koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 
d) Bolag har lyft att det är många styrdokument som ska följas upp, försökt hantera det 

genom en checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  
e) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 

ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  
f) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 

godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

g) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med.  

 
3. MÅLUPPFYLLELSE 

 
Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 
kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 
 



Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. Är det något som har fått konsekvenser för framtiden? 
 
Bolaget ombeds redogöra för utmaningarna inför budget 2022 med hänsyn till bolagets 
uppdrag och ekonomiska mål/krav samt redogöra för eventuella risker för avvikelser. 
Bolaget ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
Bolagets VD presenterade verksamheten och föredrog bland annat följande: 
 
Verksamheten 2021 
Verksamheten har anpassats efter covid-19 under året, där besöksnäringen varit hårt drabbat. Ser 
en återgång nu och hotellen har varit fullbokade den senaste tiden. Sommaren 2021 blev bättre än 
2020, men inte uppe i 2019 års nivå. Platsvarumärket lanseras i dagarna på mötet Borås Möts. 
Bolagets roll för näringen har blivit tydliggjort och styrelsen kan presentera en ny affärsplan, 
fokus är Platsen Borås för invånare och besökare. Budgeten ligger i balans. 
 
Borås 400 år har utifrån pandemin hanterats och förändrats men ändå levererat under hela året. 
Genomförde en 400 minuter lång fest i september precis när restriktionerna hade släppts. 
Ekonomiskt går det något bättre än budget. 
 
Påverkan av Covid-19 
Effekten är att beteendet på hur och var vi arbetar, bor, spenderar vår tid och våra pengar har 
förändrats. Tuff omställningsperiod vi är i och har framför oss. Den fysiska platsen har blivit 
viktigare för att attrahera och behålla invånare, besökare, studenter, etableringar, start-ups, 
innovationer, investeringar och kapital.  
 
Utmaningar 2022 
Bolagets roll: 
- Att inom staden, trippelskapet och omvärlden ha och ta en samverkansroll inom platsutveckling 
- Att driva platsvarumärket och förstärka bilden av Borås Stad  
- Att leda projekt och processer inom platsutveckling och marknadsföring 
- Att aktivt marknadsföra platsen Borås som en attraktiv plats att bo, arbeta och studera på och     
att upptäcka 
- Att aktivt arbeta med värdskap och besöksservice 
- Att aktivt samverka med de operativa delarna inom spelplanen 
 
Vision: ”Här vill jag stanna!” Mission: ”Att presentera ett större, modernare Borås i snyggare 
kostym!”.  
 
Effekt- och förflyttningsmål: 
- Attraktivare utbud för invånare och besökare 
- Förstärkt positivt rykte om staden 
- Fler besökare 
 
Bolaget vill även förändra synen på Borås och attityden till staden. 
 



Bolaget har inga egna investeringar, men kan bidra indirekt då bolaget är ett samverkansorgan. 
Ska besöksnäringen utvecklas behövs investeringar i reseanledningar. Bolaget kan initiera, 
processa och marknadsföra investeringar. 
 

4. ÄGARDIREKTIVEN 
 

Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 

Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informationssäkerhetspolicy. 
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 
 
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 
 
Policyn är känd och har tagits upp på APT. Dataskyddsombuden ska besöka styrelsen kvartal 1 
2022. Årlig avstämning/kontroll görs tillsammans med dataskyddsombuden, vilket bland annat 
har lett till leverantörsbyten/förändringar i digitala kanaler. Bolaget ingår i stadens IT-
miljö/system. Egna program för ekonomi och lön testas i säkerhetsprogram och 
säkerhetskopiering sker. All personal har genomgått utbildning inom området, Disa och GDPS i 
offentlig miljö.   
 

5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  
 

Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
 
Besöksnäringsstrategin Destinations Sjuhärad, är framtagen av Boråsregionen, men den är 
underfinansierad för att kunna förverkligas. Det skulle behövas en tydlig förklaring från ägarna 
och Boråsregionen hur arbetet med strategin är tänkt. Ägaren tar med sig frågan. 

 
6. NÄSTA MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 

 
Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, torsdagen den 12 maj kl. 10.00.  
 
Ulf Olsson tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen   



Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stad och kommunens bolag 
 
Tid och plats: onsdagen den 10 november 2021 10.45-11.05 
 
Bolag: Akademiplatsen AB 
 
Närvarande bolaget: 
Per-Olof Höög (S), ordförande 
Helena Alcenius, VD 
 
Närvarande från Borås Stad: 
Ulf Olsson (S), ordförande Borås Stadshus AB 
Per-Jonas Carlsson (KD), vice ordförande Borås Stadshus AB 
Andreas Exner (SD), kommunalråd 
Svante Stomberg, VD Borås Stadshus AB 
Från Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Mattus Streiby, Evelina Pirs, 
Magnus Widén 
   

1. INLEDNING 
 

Ulf Olsson öppnade mötet och hälsade välkommen.   
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 

Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
 

a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes. 
b) Kommunfullmäktiges resultatkrav på bolaget för 2022 är preliminärt -28,4 mnkr eller 

bättre.  
c) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På kommande 

VD-träff deltar koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 
d) Bolag har lyft att det är många styrdokument som ska följas upp, försökt hantera det 

genom en checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  
e) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 

ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  
f) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 

godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

g) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med.  

    
3. MÅLUPPFYLLELSE 

 
Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 
kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  



 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. Är det något som har fått konsekvenser för framtiden? 
 
Bolaget ombeds redogöra för utmaningarna inför budget 2022 med hänsyn till bolagets 
uppdrag och ekonomiska mål/krav samt redogöra för eventuella risker för avvikelser. 
Bolaget ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
Bolagets VD presenterade verksamheten och föredrog bland annat följande: 
 
Verksamheten 2021 
Budgeterat resultat är -28,7mnkr men prognosen visar -29,5 mnkr. Försämringen är kopplad till 
lägre hyra från Borås kongress p.g.a pandemin.  
 
Inför 2022 
Bolagets kostnadsmassa består till ca 70 % av hyror till LFF och IBAB. Budgeten visar på -28,4 
mnkr, intäkterna från driftsoperatören ökar. Borås Kongress är just nu ett konferenshotell. 
Kongressmarknaden spås vara tillbaka först 2024/2025.  
 
Investeringar  
Skapat en hybridmiljö/reception i Textile Fashion Center under 2021. Investeringsplanen framåt 
visar investering 2024/2025 avseende teknik och eventuella förslitningar i Borås Kongress.  
 
Information om verksamheten Borås Kongress 
Avtalet med driftsoperatören är skrivet på 3+1 år. Om avtalet ska förlängas ett år behöver det 
göras under kvartal 2022, och i så fall löper det ut 20231231. Både bolaget och operatören har för 
avsikt att förlänga avtalet.  
 
Information om verksamheten Textile Fashion Center 
Det har skapats en gemensam reception för centret och Textilmuseet. Står för värdskap för 
centret och Borås. Utmaningen har varit tre organisationer som ska arbeta tillsammans, pågår 
utifrån hållbart och innovation. Måste kunna använda samma plats till flera funktioner. Detta har 
medfört att man fått till nya studie- och arbetsplatser och ett nytt torg med tak. Det förstorar och 
förstärker stadskärnan och aktivitet driver platsen. Möjligheter att synliggöra allt som sker i 
centret.  
 

4. ÄGARDIREKTIVEN 
 

Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 
Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informationssäkerhetspolicy. 
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 
 
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 
 
Bolaget är så litet att det inte bedöms behöva ett dataskyddsombud. Hemsidan har cookies och 
saknar chat och liknande funktioner. Publicering av personbilder kräver samtycke. 
Registerhantering sker och uppdateras, innehåller inga personuppgifter. Beslut om att gå över till 
stadens IT miljö för de fyra anställda finns men implementeringen är försenad.  
Ekonomi- och löneprogram sköts av en extern konsult, där avtal om säkerhetspolicy finns.  
 



5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  
 

Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
 
Frågeställningar att fundera på: 
- bolaget har två ganska olika uppdrag: samordna organisationer och vara aktiv hyresvärd, som 
finns på en värdefull plats för stadens framtida tillväxt 
- finns möjligheter att vara en R&D (FoU) avdelning inom hållbarhet och testbädd för företag 
utanför Borås, en än större möjlighet idag 
- Högskolan i Borås/Science Park Borås – kan platsen skapa fler framgångsrika företag? Hur 
skapar Borås företag av forskningsresultaten och innovationerna som skapas? 
 
Andra att dela kostnaderna på? 
 

6. NÄSTA MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 
 
Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, torsdagen den 12 maj kl. 10.45.   
 
Ulf Olsson tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen   



Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stad och kommunens bolag 
 
Tid och plats: torsdagen den 11 november 2021 08.45-09.30 
 
Bolag: AB Sandhultsbostäder 
 
Närvarande bolaget: 
Mikael Henrysson, VD  
 
Närvarande från Borås Stad: 
Kerstin Hermansson (C), KS andre vice ordförande 
Annette Carlson (M), KS förste vice ordförande 
Andreas Exner (SD), kommunalråd 
Svante Stomberg, stadsdirektör 
Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Mattus Streiby, Evelina Pirs, Magnus 
Widén 
   

1. INLEDNING 
 

Kerstin Hermansson öppnade mötet och hälsade välkommen.   
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 

Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
 

a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes. 
b) Oförändrat avkastningskrav, för innevarande mandatperiod är det 3,5 % i 

direktavkastning. Soliditetsmålet är 10/25 % i bokförd respektive justerad soliditet. 
c) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På kommande 

VD-träff deltar koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 
d) Bolag har lyft att det är många styrdokument att följa upp, försökt hantera det genom en 

checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  
e) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 

ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  
f) Förslag på revidering av bolagets specifika ägardirektiv utifrån upplåtelseformer. Förslaget 

lyder: bolaget ska bidra till att skapa en stad med blandade bostads- och upplåtelseformer, 
bland annat genom nybyggnation av bostadsrätter samt ombildning av hyresrätter till 
bostadsrätter.  

g) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 
godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

h) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med. 

    
3. MÅLUPPFYLLELSE 

 
Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 
kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 



 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. Är det något som har fått konsekvenser för framtiden? 
 
Bolaget ombeds redogöra för utmaningarna inför budget 2022 med hänsyn till bolagets 
uppdrag och ekonomiska mål/krav samt redogöra för eventuella risker för avvikelser. 
Bolaget ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
VD presenterade verksamheten utifrån ett bildspel. 
 
Bolaget har stort fokus på uppbyggnad av organisationen och övertagande av de uppgifter som 
bolaget idag har avtal med en extern part att hantera. Avtalet med HSB går ut vid årsskiftet och 
avtalet med SAPS går ut under våren 2022. De externa avtalen kräver mycket administrativt 
arbete för VD idag, som han menar kommer att försvinna med en egen organisation. Det har 
nyligen börjat en medarbetare som ska sköta administration och ekonomi och planen är att 
anställa en fastighetsskötare. Implementering av ett nytt fastighetssystem pågår, vilket kräver 
mycket arbete för att få allt på plats. Bolaget har påbörjat test av utskick av hyresavier.  
 
Migrationsverket har lämnat de sju lägenheter som de hyrt.  
 
Utmaningar 2022 
- Uppstart av eventuell nybyggnation Sandhult 
- Implementering av avläsning framåt för att få bättre koll på energisidan 
- Ett positivt avkastningskrav förväntas även 2022 
 
Påverkan av Covid-19 
Pandemin har medfört viss ändring av underhållsplanen. Bolaget är hårdare drabbat i år än 2020 
då det är svårt att få tag på komponenter. Många leverantörer har svårare att få tag på material 
och har även personalbrist.  
 
Långsiktig investeringsplan 
Nybyggnation av Kyrkebo 1:94 i Sandhult planeras till 2023. Det finns en färdig plan för sju 
fastigheter som var tänkta att byggas som enplanshus, men bolaget har tänkt om och planerar nu 
för tvåplanshus. Det skulle ge 28 lägenheter och en bättre ekonomi i projektet. Bolaget har 
lämnat in en ansökan till stadens planavdelning om ändring av detaljplanen. 
 
Bolaget har även påbörjat ett samarbete med Hedareds byalag som har stora framtida planer. 
 

4. ÄGARDIREKTIVEN 
 

Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 

Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informationssäkerhetspolicy.  
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 
 
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 
 



Policyn är känd i bolaget. Informationssäkerhetsfrågor finns med i intern kontrollarbetet. 
Säkerhetskopiering görs och man ska gå över till molnbaserat system. Har inte testat att läsa in 
säkerhetskopior. Det finns inte någon grupp i bolaget eftersom det fram till nu bara har varit en 
VD anställd.  
 

5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  
 

Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
 
Nybyggnation Kyrkebo 1:94, Ekollonvägen i Sandhult, se punkt 3.  
 

6. NÄSTA MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 
 
Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, tisdagen den 10 maj 2022 kl. 8.30.   
 
Kerstin Hermansson tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen   



Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stad och kommunens bolag 
 
Tid och plats: torsdagen den 11 november 2021 09.45-10.30 
 
Bolag: AB Toarpshus 
 
Närvarande bolaget: 
Sven-Erik Andersson (S), ordförande 
Björn-Ola Kronander (M), vice ordförande – med via Teams 
Mikael Henrysson, VD  
 
Närvarande från Borås Stad: 
Kerstin Hermansson (C), KS andre vice ordförande 
Annette Carlson (M), KS förste vice ordförande 
Andreas Exner (SD), kommunalråd 
Svante Stomberg, stadsdirektör 
Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Mattus Streiby, Evelina Pirs, Magnus 
Widén 
   

1. INLEDNING 
 

Kerstin Hermansson öppnade mötet och hälsade välkommen.   
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 

Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
 

a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes. 
b) Oförändrat avkastningskrav som för innevarande mandatperiod är 3,5 % i 

direktavkastning. Soliditetsmålet är 10/25 % i bokförd respektive justerad soliditet. 
c) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På kommande 

VD-träff deltar koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 
d) Bolag har lyft att det är många styrdokument att följa upp, försökt hantera det genom en 

checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  
e) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 

ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  
f) Förslag på revidering av bolagets specifika ägardirektiv utifrån upplåtelseformer. Förslaget 

lyder: bolaget ska bidra till att skapa en stad med blandade bostads- och upplåtelseformer, 
bland annat genom nybyggnation av bostadsrätter samt ombildning av hyresrätter till 
bostadsrätter.  

g) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 
godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

h) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med. 

    
 
 
 
 



3. MÅLUPPFYLLELSE 
 

Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 
kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. Är det något som har fått konsekvenser för framtiden? 
 
Bolaget ombeds redogöra för utmaningarna inför budget 2022 med hänsyn till bolagets 
uppdrag och ekonomiska mål/krav samt redogöra för eventuella avvikelser. Bolaget 
ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
VD presenterade verksamheten utifrån ett bildspel. 
 
Några väsentliga händelser: 
- Nya medarbetare, utrustning och transportkostnader 
- Nytt fastighetssystem 
- Implementering av avläsning framöver för energikostnader 
- Byggstart av Kerstinsgärde kvartal 4 2022 
- Positivt avkastningskrav förväntas 2022 
 
Bolaget har stort fokus på uppbyggnad av organisationen och övertagande av de uppgifter som 
bolaget idag har avtal med en extern part att hantera. Avtalet med HSB går ut vid årsskiftet och 
avtalet med SAPS går ut under våren 2022. Det har nyligen börjat en medarbetare som ska sköta 
administration och ekonomi och planen är att anställa en fastighetsskötare. Implementering av ett 
nytt fastighetssystem pågår, vilket kräver mycket arbete för att få allt på plats. Test av utskick av 
hyresavier har påbörjats.  
 
Migrationsverket har lämnat tillbaka samtliga lägenheter som de hyrt, 17 stycken. Lägenheterna 
kräver omfattande renoveringar, men Migrationsverket är inte så villiga att ersätta skadorna.  
  
Det finns ett stort intresse för bolagets lägenheter och många står i bostadskön.  
 
Påverkan av Covid-19 
Några underhållsarbeten kommer att ändras från planen men det går förhållandevis bra att 
genomföra de flesta uppgifter med hjälp av boende och personal. Märker av stor materialbrist 
och viss personalfrånvaro hos leverantörerna.  
 
Långsiktig investeringsplan 
Kerstinsgärde 1:85 ligger i plan 2023 med 87 mnkr. Bolaget behöver få besked om det är ok att 
göra några avsteg från detaljplanen, ska träffa stadens bygglovsavdelning. Projekteringen har 
gjorts digitalt under 2021. Bolaget planerar att skicka in bygglovsansökan i början på 2022.  
 

4. ÄGARDIREKTIVEN 
 

Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 



Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informationssäkerhetspolicy.  
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 
 
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 
 
Policyn är känd i bolaget. Informationssäkerhetsfrågor finns med i intern kontrollarbetet. 
Säkerhetskopiering görs och man ska gå över till molnbaserat system. Har inte testat att läsa in 
säkerhetskopior. Det finns inte någon grupp i bolaget eftersom det fram till nu bara har varit en 
VD anställd.  
 

5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  
 

Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
 
Nybyggnationen vid Kerstingärde. Planerar för trygghetsboende med ca 36-38 lägenheter i direkt 
anslutning till äldreboendet Dalhem. Projektering har gjorts under 2021, snart klara med skisserna 
för ansökan om bygglov och det är små skillnader från de första skisserna. Vill få till ett avsteg att 
bygga en väg på naturmark. Går allt enligt plan kan byggstart ske i slutet på 2022. Bolaget har 
märkt av ett stort intresse för byggnationen.  

 
6. NÄSTA MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 

 
Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, tisdagen den 10 maj 2022 kl. 9.15. 
 
Kerstin Hermansson tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen   
 
 
 
  



Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stad och kommunens bolag 
 
Tid och plats: torsdagen den 11 november 2021 10.45-11.30 
          
Bolag: Fristadbostäder AB 
 
Närvarande bolaget: 
Gun-Britt Persson (S), ordförande  
Andreas Tammjärv (M), vice ordförande 
Kjell-Ove Sethson, VD  
 
Närvarande från Borås Stad: 
Kerstin Hermansson (C), KS andre vice ordförande 
Annette Carlson (M), KS förste vice ordförande 
Andreas Exner (SD), kommunalråd 
Svante Stomberg, stadsdirektör 
Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Mattus Streiby, Evelina Pirs, Magnus 
Widén 
   

1. INLEDNING 
 

Kerstin Hermansson öppnade mötet och hälsade välkommen.   
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 

Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
 

a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes. 
b) Oförändrat avkastningskrav som för innevarande mandatperiod är 3,5 % i 

direktavkastning. Soliditetsmålet är 10/25 % i bokförd respektive justerad soliditet.  
c) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På kommande 

VD-träff deltar koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 
d) Bolag har lyft att det är många styrdokument att följa upp, försökt hantera det genom en 

checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  
e) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 

ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  
f) Förslag på revidering av bolagets specifika ägardirektiv utifrån upplåtelseformer. Förslaget 

lyder: bolaget ska bidra till att skapa en stad med blandade bostads- och upplåtelseformer, 
bland annat genom nybyggnation av bostadsrätter samt ombildning av hyresrätter till 
bostadsrätter.  

g) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 
godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

h) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med. 

    
3. MÅLUPPFYLLELSE 

 
Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 



kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. 
 
Fokusområde vid detta pluppsamtal är budget 2022. Bolaget ombeds redogöra för 
utmaningarna inför budget 2022-arbetet med hänsyn till bolagets uppdrag och 
ekonomiska mål/krav. Bolaget ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
VD presenterade verksamheten utifrån ett bildspel. 
 
Händelser 2021 
Bolaget har arbetat med digitalisering och infört flera digitala lösningar under året, några exempel:  
• Tvättstugebokning i mobilen, ökad tillgänglighet och bekvämlighet för hyresgästerna. 
• Lanserat Mina sidor på nätet för hyresgästerna, med bl.a. digitala ansökningar. 
• Infört Frågor och Svar på hemsidan, hjälp till självhjälp. Sparar en del telefonsamtal. 
• Startat ett digitalt nyhetsbrev  
• Testkör uppkopplade sensorer åt Splitvision som bygger på IOT-nät (Internet of things). 

Bolaget upplåter plats på sina höghus och får i gengäld testköra systemet, för t.ex. musfällor, 
dörrsensorer, övervakning av sopkärl och fuktsensorer. 

• Testar smarta uppkopplade brandvarnare. Kan se batterinivån och att varnarna är uppsatta 
samt att även grannarna får larm i sin mobil om en brandvarnare skulle tjuta. Ger höjd 
säkerhet och trygghet.  

 
Bolaget håller på att genomföra en kundenkät, som är en uppföljning av den undersökning som 
gjordes i november 2019, med samma frågor som då.  
 
Nybyggnationsprojektet Prästhöjden rullar på. Tidplanen är nu helt spikad och det har blivit lite 
förskjutningar p.g.a. materialbrist. Inflyttning beräknas till 1 mars 2023. Bolaget märker av ett 
stort intresse för lägenheterna, men har ännu inte kommunicerat ut vad hyran kommer bli. 
Hyreskontrakt kommer börja skrivas tidigast sommaren 2022. 
 
Extern revision av verksamhetsledningssystemet. Det har gjorts en omcertifieringsrevision med 
genomlysning av dokument, styrning och drift. Revisorn hittade inte en enda avvikelse eller brist 
vilket innebär ett förnyat ISO-certifikat, som gäller t.o.m. 2024. 
 
Borås Stad ingår i miljöprojektet Viable Citites och bolaget har blivit tillfrågat att delta i detta, 
utifrån att de vet hur man bygger klimatsmart. 
 
Styrelsen har under året jobbat igenom hela riskanalysen och uppdaterat internkontrollplan med 
ett stort engagemang.   
 
Resultatet 2021 blir något sämre än budget kopplat till kostnadsökningar, som till viss del är 
pandemirelaterat, t.ex. höjda materialpriser. Underhållsplanen följs med takrenoveringar, enstaka 
köksrenoveringar, utemiljöer och lekplatser.   
 
 



Påverkan av Covid-19 
Märkt av långa leveranstider och materialpriser som skjuter i höjden. Effekten på nybyggnationen 
är ännu osäker, entreprenören hänvisar till oförutsägbara faktorer gällande kostnadsökningar och 
menar att det går utanför avtalet. Det dagliga arbetet har rullat på.  
 
Inför 2022 
- Följer underhållsplan, bl.a. balkongrenoveringar, säkerhetsdörrar, entréer, relining av avlopp 
- Kommer ha 29 nya lägenheter att hyra ut 
- Följer plan 
 
Långsiktig investeringsplan 
2021-2023: Prästhöjdens trygghetsboende på 73 mnkr 
2023-2024: Byggnation av ca 25 lägenheter i Sparsör vid förskolan som staden ska bygga. Bolaget 
har skickat in en markanvisningsansökan. 
 

4. ÄGARDIREKTIVEN 
 

Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 

Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informationssäkerhetspolicy.  
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 
 
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 
 
Bolaget har en egen policy som styrelsen har antagit för två år sedan. Jobbar nära 
dataskyddsombuden som gör revision årligen. Har checklistor, dokumenthanteringsplan och 
mognadsmatris. Samtliga anställda har genomgått DISA-utbildning. VD sitter med i stadens råd 
som arbetar med informationssäkerhet. Har gått från att ha egna servrar till att numera ha det 
mesta i molnbaserade lösningar. Har en extern IT-leverantör som sköter support och backuper.  
 

5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  
 

Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
 
Inga större frågor.  
 

6. NÄSTA MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 
 
Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, tisdagen den 10 maj 2022 kl. 10.15.  
 
Kerstin Hermansson tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen   



Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stad och kommunens bolag 
 
Tid och plats: fredagen den 12 november 2021 kl. 9.30-11.10 
          
Bolag: AB Bostäder i Borås 
 
Närvarande bolaget: 
Roland Andersson (S), ordförande 
Oliver Öberg, (M), förste vice ordförande - med via Teams 
Linda Ikatti (S), andre vice ordförande 
Mikael Hansson, VD 
Anna Hallkvist, tf ekonomichef 
 
Närvarande från Borås Stad: 
Kerstin Hermansson (C), KS andre vice ordförande 
Annette Carlson (M), KS förste vice ordförande 
Andreas Exner (SD), kommunalråd – med via Teams 
Svante Stomberg, stadsdirektör 
Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Mattus Streiby, Evelina Pirs 
   

1. INLEDNING 
 

Kerstin Hermansson öppnade mötet och hälsade välkommen.   
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 

Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
 

a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes. 
b) Kommunfullmäktiges avkastningskrav på bolaget för innevarande mandatperiod är 3 % i 

direktavkastning och ett resultat före utrangeringar på 40 mnkr. Soliditetsmålet är 20/40 
% i bokförd respektive justerad soliditet. Samtal kommer föras gällande avkastningskrav 
fr.o.m. 2023. 

c) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På kommande 
VD-träff deltar koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 

d) Bolag har lyft att det är många styrdokument att följa upp, försökt hantera det genom en 
checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  

e) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 
ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  

f) Förslag på revidering av bolagets specifika ägardirektiv utifrån upplåtelseformer som 
bolaget framfört önskemål om. Förslaget lyder: bolaget ska bidra till att skapa en stad med 
blandade bostads- och upplåtelseformer, bland annat genom nybyggnation av 
bostadsrätter samt ombildning av hyresrätter till bostadsrätter.  

g) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 
godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

h) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med.  

i) Ägaren har i förväg ställt några specifika bolagsfrågor: 
- värdering av anläggningstillgångar - nedskrivningsbehov? 



- bolagsnamn i förhållande till kommunikationspolicyn - bytt namn? 
    

3. MÅLUPPFYLLELSE 
 

Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 
kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. Är det något som har fått konsekvenser för framtiden? 
 
Bolaget ombeds redogöra för utmaningarna inför budget 2022 med hänsyn till bolagets 
uppdrag och ekonomiska mål/krav samt redogöra för eventuella risker för avvikelser. 
Bolaget ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
Styrelsen börjar med att framföra att man önskar snabbare återkoppling på frågor som man lyfter 
till ägaren och tidigare besked om krav m.m. Dessutom anser man att ägaren lägger på bolaget 
fler bördor genom den nya bolagsstyrningsrapporten. Ett förslag från bolaget är att den 
rapporteringen skulle kunna göras i samband med ett pluppsamtal, om det inte går att göra i 
samband med inlämning av årsredovisningen.  
 
Bolagets VD rapporterade om verksamheten utifrån separat bildspel.  
 
Bolaget har jobbat med bolagspyramiden som mynnat ut i en ny vision som styrelsen antagit. Sett 
över hela bolagets struktur genom en förändringsresa och skapat fyra nya långsiktiga mål. Vill att 
kunderna ska känna att bolaget finns vid deras sida. Detta har även innefattat arbete med 
medarbetarna och bolaget har infört en gemensam värdegrund. Den medarbetarundersökning 
som gjordes i våras visade på en stor förbättring jämfört med tidigare undersökningars resultat. 
Styrelsen har också med varit på arbetet i alla dess delar. Den nya visionen är: En bättre värd och 
det nya varumärkeslöftet lyder: För att vi bryr oss! 
 
Bolaget vill förändra och utveckla sitt varumärke och bolagets status genom sitt namn, man har 
därför valt att kalla sig Bostäder i Borås istället för AB Bostäder i Borås i sin marknadsföring, 
men det juridiska namnet är oförändrat. Ägaren påtalar att i formella sammanhang är det viktigt 
att bolaget följer kommunikationspolicyn och att det framgår att bolaget ägs av Borås Stad. 
 
Den senaste prognosen för 2021 visar ett resultat på 30,3 mnkr men det kommer troligen öka 
något. Prognosen är i nivå med budgeten på 31,6 mnkr men då har pandemin medfört att allt 
planerat underhåll inte kunnat genomföras i år heller. Utfallet 2020 blev väldigt bra tack vare en 
fastighetsförsäljning och till följd av lägre underhåll, bolaget valde då att påbörja en extra 
avskrivning som måste fullföljas kommande år och därför ingår i budgeten 2021 och 2022.  
 
På frågan om eventuellt nedskrivningsbehov av fastigheterna har det inte diskuterats med 
revisorerna än.   
 
Budget 2022 visar ett resultat om 25,2 mnkr. Hyresförhandlingar har påbörjats och väntas bli 
klara innan årsskiftet. Driftskostnaderna kommer ligga på ungefär samma nivå som 2021. 
Nybyggnationen på Regementsstaden, Kasernen, ska stå klar i maj 2022 och bidrar med både 



högre intäkter och högre avskrivningar. Huvudsaken till det lägre resultatet beror på det stora 
underhållsbehovet. Det behöver göras stora investeringar i flera fastigheter på Norrby, planerat 
till 2023. Dessförinnan finns några akuta problem på Hässleholmen som kräver större 
renoveringar och därför läggs en större budgetpost 2022 på planerade reparationer. Bolaget vill 
även göra en förflyttning från akuta reparationer till mer planerat underhåll.    
 
Utifrån kraven i ägardirektivet ger budgeten en direktavkastning på 2,9 % mot kravet 3 %, och  
en soliditet på 17,8 % mot målet 20 %. Den justerade soliditeten ligger på 48,1 %. Ju mer bolaget 
bygger desto mer påverkas den bokförda soliditeten. De planerade investeringarna under 
perioden överstiger målet på 400 nyproducerade lägenheter.  
 
Långsiktiga investeringar 
Består av två delar, dels nyproduktion och dels det årliga underhållet. 2022 planeras ny- och 
ombyggnadsprojekt för 305 mnkr och underhåll för 163 mnkr. Totalt uppgår investeringarna för 
perioden 2022-2029 till nästan 2,9 mdkr. Det planerade underhållet ökar årligen för att möta det 
stora behovet. Bolaget har många nyproduktionsprojekt de kommande åren varav en del ligger i 
detaljplanearbetet och kan förskjutas i tid. Bolaget påtalar de långa processtiderna för ändring av 
detaljplaner och eventuella överklaganden.   
 
Gällande intern kontroll och riskanalys gjorde bolaget ett stort omtag inför 2021. Har fortsatt det 
arbetet tillsammans med styrelsen och har 110 identifierade risker för 2022. 
 
Bolaget arbetar också hårt med hållbarhet och de olika delar som inkluderas däri. Nyproduktion 
är ett exempel där man bl.a. tittar på materialval, möjlighet till solceller, bilpool och tillämpar 
individuell mätning.  
 
Påverkan covid-19 
Bolaget har varit lindrigt drabbat, mest underhållet av fastigheterna som har påverkats. I början 
gjordes endast akuta arbetsorders men fr.om. maj i år utförs alla slags arbeten igen. De 
investeringsprojekt som påverkar hyresgästerna har man skjutit på och lagt större del på 
utomhusprojekt såsom tak, balkonger och fasad.  
 

4. ÄGARDIREKTIVEN 
 

Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 
Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informationssäkerhetspolicy.  
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 
 
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 
 
Policyn är känd och IT-chefen har haft kontakt med stadens informationssäkerhetsansvarig, som 
även kommer hjälpa bolaget framöver. Bolaget har även bra kontakt med dataskyddsombuden. 
Bolaget drabbades hårt av ett dataintrång tidigare i höst, vilket medfört en översyn av dessa 
frågor i sin helhet. Krisledningsgrupperingen fick jobba skarpt utifrån händelsen. Hela säkerheten 
kring IT och data har gjorts om efter intrånget. Till exempel har man jobbat med konton, 
hämtning av program och infört ett identifieringskrav om man ska koppla upp sig utanför 
kontoret. Regelverk för öppningar mellan IT-miljöer i brandväggar har ändrats, likaså rutiner 
kopplat till lösenord och användarhantering. Behörighetsstyrda användarkonton hade bolaget 
sedan tidigare.  
 



5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  
 

Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
 
Bolaget lyfter en utmaning gällande tilldelning av mark, då man önskar fler ställen att bygga på. 
För de inplanerade nyproduktionerna har bolaget till stor del förvärvat marken i egen regi. 
Bolaget kan bygga mer om man bara får, men då behövs hjälp från staden med mer 
marktilldelning. Bolaget frågar också om staden kan hjälpa till att möjliggöra för bolaget att bygga 
mer utifrån olika prissättning på mark. För att få en rimlig hyresnivå när studentbostäder ska 
byggas behövs ett lägre markpris. Ägaren framför att det inte alltid är möjligt då markpriserna 
sätts utifrån marknad, men tar med sig bolagets synpunkter.   
 

6. NÄSTA MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 
 
Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, fredagen den 13 maj 2022 kl. 9.30. 
 
Kerstin Hermansson tackade de närvarande och avslutade mötet.  
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen   



Mötesanteckningar förda vid planerings- och uppföljningssamtal 
mellan Borås Stad och kommunens bolag 
 
Tid och plats: onsdagen den 24 november 2021 09.00-09.55  
Bolag: Viskaforshem AB 
 
Närvarande bolaget: 
Ingvar Zachrisson (C), ordförande 
Mattias Karlsson (M), vice ordförande 
Mikael Bengtsson, VD 
 
Närvarande från Borås Stad: 
Kerstin Hermansson (C), KS andre vice ordförande 
Annette Carlson (M), KS förste vice ordförande 
Andreas Exner (SD), kommunalråd – med via Teams 
Stadsledningskansliets bolagsgrupp: Susanne Bladh, Louise Mattus Streiby, Evelina Pirs, Magnus 
Widén  
   

1. INLEDNING 
 

Kerstin Hermansson öppnade mötet och hälsade välkommen.   
 

2. INFORMATION FRÅN ÄGAREN 
 

Bolagsgruppen informerade kring nedanstående: 
 

a) Dagordningen kommenterades. Inga övriga frågor anmäldes.  
b) Kommunfullmäktiges avkastningskrav på bolaget för innevarande mandatperiod är 3,5 % 

i direktavkastning. Soliditetsmålet är 10/25 % i bokförd respektive justerad soliditet. 
c) Upphandlingspolicyn, har arbetat vidare med frågan på tjänstepersonsnivå. På den senaste 

VD-träffen deltog koncerninköpschefen. Tittar på en gemensam e-handelslösning. 
d) Bolag har lyft att det är många styrdokument att följa upp, försökt hantera det genom en 

checklista i kommande bolagsstyrningsrapport.  
e) Förslag på revidering av det gemensamma ägardirektivet, förtydligande av roller, 

ansvarsfördelning samt Socialt hållbart Borås.  
f) Förslag på revidering av bolagets specifika ägardirektiv utifrån upplåtelseformer. Förslaget 

lyder: bolaget ska bidra till att skapa en stad med blandade bostads- och upplåtelseformer, 
bland annat genom nybyggnation av bostadsrätter samt ombildning av hyresrätter till 
bostadsrätter.  

g) I december ska bolagen lämna in en bolagsstyrningsrapport för första gången, som ska 
godkännas av styrelsen. Rapporten kommer utgöra grund för ett årligt KS beslut om 
bolagen uppfyllt det kommunala ändamålet, som en del av KS uppsiktsplikt.  

h) Viktigt att anteckningarna granskas av bolaget för att säkerställa att den information som 
bolaget velat förmedla finns med. 

i) Ägaren har i förväg ställt några specifika bolagsfrågor: 
- Hur går det med den externa värderingen av anläggningstillgångar?  
- Hur ser slutredovisningen av projektet Källsprångsvägen ut? Slutredovisning av 
projektet ska även lämnas till KF i samband med årsredovisningen. 
- Hur fortlöper projektet Friskafors, hur ser prognosen för projektet som helhet ut? 
 

  



3. MÅLUPPFYLLELSE 
 

Verksamhetens mål och avkastningskrav fastställs av kommunfullmäktige. Bolaget ansvarar för att de fastställda målen och 
kraven uppnås. Bolaget ansvarar även för att genomföra övriga uppdrag från fullmäktige/ägaren. (Det åligger 
kommunstyrelsen att inom ramen för sin uppsiktsplikt, säkerställa att bolagens verksamhet bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som kommunfullmäktige har bestämt samt i enlighet med de föreskrifter som gäller för verksamheten) 
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för 2021 avseende väsentliga händelser och 
möjligheterna att klara ekonomiska mål/krav och uppdrag.  
 
Bolaget ombeds att kortfattat redogöra för effekter av Covid-19 samt vilka åtgärder som 
har genomförts och planeras. Är det något som har fått konsekvenser för framtiden? 
 
Bolaget ombeds redogöra för utmaningarna inför budget 2022 med hänsyn till bolagets 
uppdrag och ekonomiska mål/krav samt redogöra för eventuella risker för avvikelser. 
Bolaget ombeds redovisa en långsiktig investeringsplan (7 år). 
 
Bolagets VD presenterade verksamheten utifrån ett bildspel.  
 
Covid-19 
Bolaget har inte haft mycket påverkan av covid-19 utan kört på nästan som vanligt med vidtagna 
smittskyddsåtgärder. Kontoret har varit stängt för besök. Hembesök pausades under den största 
smittspridningsperioden.  
 
Migrationsverket har lämnat 16 lägenheter som de hyrt. 10 av dessa har hittills renoverats för att 
kunna hyras ut, vilket får en påverkan på resultatet för 2021. 
 
Byggnationen av trygghetsboendet Friskafors pågår, med 30 lägenheter. Planerad inflyttning är 
den 1 augusti 2022 och uthyrningen kommer snart att påbörjas. Huset kommer ha service såsom 
gästlägenhet, garage, trygghetsvärd, gemensamhetsutrymmen och Mötesplats för seniorer. 
Bolaget har inget avtal med staden än gällande anställning av trygghetsvärd. Bygglovet krävde ett 
underjordiskt garage för att tillgodose parkeringsbehovet. Investeringen beräknas uppgå till 105 
mnkr, vilket även är Kommunfullmäktiges investeringsbeslut. Dock tillkommer lite kostnader för 
bland annat markköp och projektering.  
 
De 13 småhusen på Källsprångsvägen färdigställdes i våras och allt är uthyrt. Byggnationen har 
fungerat bra. Investeringen slutar på 63,3 mnkr efter erhållet investeringsbidrag. 
Kommunfullmäktiges investeringsbeslut var på 55 mnkr före eventuellt investeringsbidrag och 
ägaren har haft dialog med bolaget avseende avvikelsen. Särskilda beslut i Kommunfullmäktige 
behöver följas upp i särskild ordning och det är viktigt att bolaget har en löpande dialog med 
ägaren om man ser avvikelser från investeringsbeslut. En avvikelse på runt 5- 10 % måste 
kommuniceras i delårsrapport och årsredovisning. Bolaget har tagit till sig kommunikations-
missarna i projektet med ägaren, och kommer förbättra sin information till ägaren framåt, bland 
annat genom styrelseprotokollen. Ägaren påtalar att beslutade projekt ska följas upp i 
tertialrapporterna och årsredovisningen, oavsett om de följer plan eller har avvikelser.    
 
En extern fastighetsvärdering pågår, bolaget har behövt komplettera med en del uppgifter och 
därför är värderingen inte riktigt klar än. Den förväntas bli klar i god tid innan årsskiftet.  
 
 
 
 



4. ÄGARDIREKTIVEN 
 

Bolagsstyrelsens uppdrag är att se till att ägardirektivet uppfylls och arbetas in i bolagets affärsplan och strategi. 
 

Bolagen ska följa den av Kommunfullmäktige under året antagna informationssäkerhetspolicy.  
Bolaget ombeds kortfattat beskriva hur bolaget arbetar med 
informationssäkerhetsfrågorna. 
 
Vilka eventuella behov finns av justering av direktiven? 
 
Bolaget arbetar med frågorna med stadens policy som grund. Utvärdering sker löpande utifrån de 
fyra aspekterna i policyn; tillgänglighet, riktighet, konfidentialitet och spårbarhet. Som 
komplement till Borås Stads policy rörande informationssäkerhet används bolagets GDPR policy.  
Använder webbaserade hyressystem och ekonomisystem, där backuper görs.  

 
5. FRÅGOR AV PRINCIPIELL BESKAFFENHET/STÖRRE VIKT  

 
Beslut i verksamheten som är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska hänskjutas till kommunfullmäktige 
för ställningstagande. Besluten ska därefter fastslås av bolagsstämma. 
Vid tveksamhet om en fråga är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ansvarar bolaget för att rådgöra med 
ägaren. T ex större investering. 
 
Finns någon fråga i ”pipeline” som kan tänkas vara av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt? Större investeringar? Andra strategiska ärenden? 
 
Bolaget har planer på att bygga ett hus i Rydboholm, har letat upp en befintlig byggrätt på 
bolagets mark. Men en sådan nybyggnation ligger några år bort för bolaget behöver kapitalisera 
sig de nästkommande åren. Planen är ett hus med två våningar med 6 lägenheter på 3-4 rum. En 
arkitekt har tagit fram skisser på möjlig utformning, som visas. 

 
6. NÄSTA MÖTE/ÖVRIGA FRÅGOR 

 
Kallelse till nästa pluppsamtal är utskickad, fredagen den 13 maj 2022 kl. 8.30. 
 
Kerstin Hermansson tackade de närvarande och avslutade mötet. 
 
 
/Anteckningarna förda av Bolagsgruppen   
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